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Expectation

Expectation لالأم

Expectation is a Mercy

الأمل رحمةٌ

1- غارِس سلَدَها، ولا غَردَةٌ ووال تعضما أر لا الأملولَو ، تمحمةٌ لار الأمل : (هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال رسول
.شَجراً

1- The Prophet (S) said, ‘Expectation is a mercy for my community; without expectation no mother
would nurse her child, nor would anyone plant a tree.’[Bihar al-Anwar, v. 77, p. 173, no. 8]

2- سنوم فيقر الأمل : (لامالّس لَيهع) عل الإمام.

2- Imam Ali (a.s.) said, ‘Expectation is an amiable companion.’[Ghurar al-Hikam, no. 1042]

3- :(لامالّس لَيهع) عيس فقال ، الأرض به ثيروي حاةسبِم عملوشَيخٌ ي سجال (لامالّس لَيهع) بن مريم بينما عيس
إليه ددار ماللّه :(لامالّس لَيهع) عيس ساعةً فقال فَلَبِث ،عطَجحاةَ واضسالشَّيخُ الم عضفَو . انْزعْ عنه الأمل ماللّه
عملي لعفَج فقام ،الأمل.

3- It is narrated in Tanbih al-Khawatir: ‘While Jesus son of Mary (a.s.) was sitting, he saw a man
working the land with a shovel. Jesus (a.s.) said, ‘O Allah, take his expectation away from him!’ The man
put his shovel down and rested on the ground for an hour. Then Jesus (a.s.) said, ‘O Allah, give him
back his expectation!’ The man stood up and returned to work.’[Tanbih al-Khawatir, v. 1, p. 272]
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Expectations Never Cease

لا تَنتَه الآمال

.رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) : من كانَ يأمل أن يعيش غَداً فإنّه يأمل أن يعيش أبداً -4

4- The Prophet (S) said, ‘A man who expects to be alive tomorrow is a man who expects to be alive
forever.’[Bihar al-Anwar, v. 73, p. 167, no. 31]

5- لا غايةَ لَه الأمل : (لامالّس لَيهع) عل الإمام .

5- Imam Ali (a.s.) said, ‘There is no end to expectation.’[Ghurar al-Hikam, no. 1010]

6- لا تَنْتَه الآمال : (لامالّس لَيهع) عل الإمام .

6- Imam Ali (a.s.) said, ‘Expectations never cease.’[Ibid. no. 639]

Warning Against False Expectations

لَةالآمالِ الباط نم التَّحذير

7- تقام هلِ لَيلأو ف وطغْبوم ، تَدْبِرِهسبِم ليس يوم تَقْبِلسم بفَر ، الأمل لاتَّقُوا باط : (لامالّس لَيهع) عل الإمام
رِهآخ ف يهواكب.

7- Imam Ali (a.s.) said, ‘Guard yourselves against false expectation, for many a person who begins the
day does not live to see its end, and many a one is envied at the beginning of the night while his
mourners have assembled by the end of it.’[Ghurar al-Hikam, no. 2572]

8- جاهن رم فخْلوي ، آهر نم رغرابِ : يكالس الأمل : (لامالّس لَيهع) عل الإمام.

8- Imam Ali (a.s.) said, ‘Expectation is like the mirage - it deceives those who view it and leaves behind
those who place their hope on it.’[Ibid. no. 1896]



. الإمام عل (علَيه الّسلام) : الأمان تُعم عيونَ البصائرِ -9

9- Imam Ali (a.s.) said, ‘Wishes blind the eyes of insight.’[Ibid. no. 1375]

10- ينلقُلُوبِ الغاف عل ينلطانُ الشَّياطس الأمل : (لامالّس لَيهع) عل الإمام .

10- Imam Ali (a.s.) said, ‘Expectation is the sultan of the Satans over the hearts of the oblivious.’[Ibid.
no. 1828]

11- لمالع فَساد ةُ الأملرثَم : (لامالّس لَيهع) عل الإمام .

11- Imam Ali (a.s.) said, ‘The fruit of expectation is the spoilage of deeds.’[Ibid. no. 4641]

. الإمام عل (علَيه الّسلام) : إنّ الأمل يسه القلب ، ويذِب الوعدَ ، ويثر الغَفْلَةَ ، ويورِث الحسرةَ -12

12- Imam Ali (a.s.) said, ‘Expectation causes the heart to forget, breaks promises, increases oblivion,
and brings about grief.’[Bihar al-Anwar, v. 78, p. 35, no. 117]

الإمام عل (علَيه الّسلام) : إنَّ الأمل يذْهب العقل ، ويذِب الوعدَ ، ويحث علَ الغَفْلَة ، ويورِث الحسرةَ . -13
أزُورم هبوإنَّ صاح ،ور؛ فإنّه غَر ذِبوا الأملفأك .

13- Imam Ali (a.s.) said, ‘Expectation drives reason away, breaks promises, encourages oblivion, and
brings about grief. So distrust expectation, for it is deceitful and its addict is a sinner.’[Ibid. v. 77, p. 293,
no. 2]

14- غَيرِه ف يارالخ أملا لموم نم موك ، هرِ أملغَي ف عبدِه ه‏ِ علل عمةن نم مك : (لامالّس لَيهع) ادقالص الإمام .

14- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘How many a favor Allah grants His servant without his having expected
them, and how many a hopeful one entertains high hopes when [Allah’s] choice favours others.’[Ibid. v.
71, p. 152, no. 55]

Expectation and Death

لالأجو لالأم



روي أنّه [رسول اله‏] (صلَّ اله علَيه و آله) أخَذَ ثلاثةَ أعوادٍ فَغَرس عودا بين يدَيه والآخَر إل جنْبِه ، وأما -15
وهذا الأمل ، هذا الإنسانُ، وهذا الأجل : قال . لَمأع ه‏ُ ورسولُهونَ ما هذا ؟ قالوا : الل تَدْره : وقال دَهعفأب الثّالث
ونَ الأملد الأجل هجخْتَلوي آدم ابن تَعاطاهي.

15- It has been narrated that the Prophet (S) took three sticks and set one of them in front of him,
another one next to it, and the third far away from the two. He then asked, ‘Do you know what this is?’ to
which they replied, ‘Allah and His Messenger know better.’ He said, ‘This one is man, and this is death
[next to it], while that one is expectation, which man entertains [about his long life], but death falls upon
him prior to his expectation.’[Tanbih al-Khawatir, v. 1, p. 272]

16- الأمل غَضأب إلَيه تَهعروس ى العبدُ أجلَهلو را : (لامالّس لَيهع) عل الإمام.

16- Imam Ali (a.s.) said, ‘If man were to see his death [approaching] and the speed at which it draws
near to him, he would despise expectation.’[Bihar al-Anwar, v. 73, p. 95, no. 79]

17- لالأج نْسي الأمل : (لامالّس لَيهع) عل الإمام.

17- Imam Ali (a.s.) said, ‘Expectation makes one forget death.’[Ghurar al-Hikam, no. 874]

18- الأمل ءَدُ شعأب ،الأجل ءَش بأقْر : (لامالّس لَيهع) عل الإمام.

18- Imam Ali (a.s.) said, ‘The closest thing is death, and the remotest thing is expectation.’[Ibid. no.
2920-2921]

19- الأجل ف تَدْخُل ّحت الأمل نم لا تَخْلو النَّفْس : (لامالّس لَيهع) عل الإمام.

19- Imam Ali (a.s.) said, ‘A soul does not depart from his expectation until it enters the realm of
death.’[Ibid. no. 10844]

الإمام عل (علَيه الّسلام) : ألا وإنّم ف أيام أمل من ورائه أجل ، فَمن عمل ف أيام أمله قَبل حضورِ أجله فَقَدْ -20
أجلُه هررضولَم ي لُهمع هنَفَع .

20- Imam Ali (a.s.) said, ‘Indeed you are in the days of expectation that is followed by death. So he who
works in the days of his expectation before death arrives will benefit from his work and will not be hurt by
death.’[Bihar al-Anwar, v. 77, p. 333, no. 21]



21- تِ الآمالحافتَض رتِ الآجاللَو ظَه : (لامالّس لَيهع) اظمال الإمام .

21- Imam al-Kazim (a.s.) said, ‘If times of death were revealed, expectations would be
debunked.’[A’alam al-Din, p. 305]

The Results of High Expectations

طولِ الأمل راتثَم

22- كَ ، والقاسقَلْب وقْسالدُّنْيا أملَكَ فَي ف ِللا تُطَو ، يا موس : (لامالّس لَيهع) موس به وجل ه‏ُ عزال فيما ناج
Qur. القلبِ منّ بعيدٌ

22- Part of what Allah, the Exalted, told Prophet Moses (a.s.): ‘O Moses! Do not extend your expectation
in this world’s life lest your heart become hard, for the hard-hearted is far from Me.’[al-Kafi, v. 2, p. 329,
no. 1]

23- لُهمع رقَص أملُه عاتَّس نم : (لامالّس لَيهع) عل الإمام.

23- Imam Ali (a.s.) said, ‘A man who has high expectations is deficient in his action.’[Bihar al-Anwar, v.
77, p. 421, no. 40]

.الإمام عل (علَيه الّسلام) : أما طُول الأمل فَينْس الآخرةَ -24

24- Imam Ali (a.s.) said, ‘As for high expectation, it causes you to forget the Hereafter.’[al-Kafi, v. 2, p.
336, no. 3]

Low Expectation

لالأم رصق

رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) ـ لابن مسعودٍ ـ : قَصر أملَكَ ، فإذا أصبحت فَقُل : إنّ لا اُمس ، وإذا -25
.أمسيت فَقُل : إنّ لا اُصبِح ، واعزِم عل مفارقَة الدُّنْيا ، وأحب لقاء اله‏ِ

25- The Prophet (S) told Ibn Mas’ud, ‘Lower your expectation such that when you wake up in the



morning, you say, ‘I will not see the night’ and when you go to sleep at night, you say, ‘I will not see the
morning.’ And be prepared to depart from this life and yearn to meet Allah.’[Bihar al-Anwar, v. 77, p.
101, no. 1]

الإمام عل (علَيه الّسلام) : من أيقَن أنّه يفارِق الأحباب، ويسن التُّراب، ويواجِه الحساب، ويستَغْن عما -26
ملوطُولِ الع رِ الأملصا بِقرِيكانَ ح ، ما قَدَّم إل رفْتَقوي ،خَلَّف.

26- Imam Ali (a.s.) said, ‘A man who is sure about leaving his loved ones, dwelling under the earth,
facing the final Account, and that he will be needless of what he leaves behind, and needy of what he
has sent forth [for the Hereafter] deserves to shorten his expectation and lengthen his action.’[Ibid. v. 73,
p. 167, no. 31]

27- رِ الأملصالدُّنْيا بِق نم دوتَز : (لامالّس لَيهع) الباقر الإمام .

27- Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Equip yourself with low expectation for this world’s life.’[Tuhaf al-’Uqul,
no. 286]

Prohibition of Placing One’s Expectation in Other than Allah

النَّه عن التّأميل بِغَيرِ اله‏ِ

. رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) : يقول اله‏ُ عز وجل : لأقْطَعن أمل كل مؤمن أمل دون بالإياسِ -28

28- The Prophet (S) said, ‘Allah, Mighty and Exalted says, ‘I will cut off the expectation of every believer
who places it in someone other than Me [and replace it] with despair.’[Sahifat al-Imam al-Ridha(a.s.), p.
276, no. 20]

29- هإنساناً فَقَدْ هاب لأم نم : (لامالّس لَيهع) عل الإمام .

29- Imam Ali (a.s.) said, ‘He who places his expectation in a human is indeed fearful of him.’[Bihar al-
Anwar, v. 78, p. 79, no. 61]
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